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[Miljøministeren] 

De bekæmpelsesmidler, som ikke er plante- 
beskyttelsesmidler, vil blive reguleret efter de 
hidtil gældende regler. 

De detaljerede principper for godkendelse 
af plantebeskyttelsesmidler skal fastlægges i et 
særligt direktiv, som endnu ikke er fremsat for 
EF's Ministerråd. Fra dansk side arbejdes der 
for, at disse principper udformes, så der sikres 
et så højt beskyttelsesniveau som muligt. 

Med lovforslaget skabes rammerne for god- 
kendelsessystemet. Det udfyldende regelsæt 
gennemføres ved udstedelse af en bekendtgø- 
relse, der skal træde i kraft samtidig med loven 
den 26. juli 1993. 

I lovforslaget foreslås området for anvendel- 
sen af provenuet fra det hidtidige bekæmpel- 
sesmiddelgebyr udvidet til at omfatte uddan- 
nelsesforanstaltninger, oplysningsaktiviteter, 
forskning og udvikling i renere teknologi på 
bekæmpelsesmiddelområdet, hvilket forud- 
sætter en omlægning af gebyret til en formåls- 
bestemt afgift. Omlægningen sker i overens- 
stemmelse med beretningen fra Folketingets 
Udvalg vedrørende en Bæredygtig Landbrugs- 
udvikling. Det er ikke hensigten at øge prove- 
nuets størrelse. 

Loven om kemiske stoffer og produkter fo- 
reslås også ændret på forskellige andre punk- 
ter dels af hensyn til en tilpasning til andre fæl- 
leskabsregler, dels af hensyn til ønskelige præ- 
ciseringer af reglerne bl.a. vedrørende anmel- 
delse og klassificering af farlige stoffer og pro- 
dukter. 

Idet der i øvrigt henvises til lovforslaget med 
bemærkninger, anbefales lovforslaget til Fol- 
ketingets velvillige behandling. 

Miljøministeren (Per Stig Møller): 
Jeg skal herved tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om jagt- og vildtforvaltning. 
(Lovforslag nr. L 18). 
Hovedformålet med det lovforslag, som re- 

geringen herved fremsætter, understreger den 
nære sammenhæng og balance mellem på den 
ene side sikringen og beskyttelsen af vildtet og 
vildtets levesteder og på den anden side jagt- 
ens udøvelse. 

Lovforslaget fastholder og viderefører de 
gældende principper for jagtudøvelse. Jagten 
følger således fortsat ejendomsretten. 

For at mindske jagttrykket foreslås jagtret- 
ten begrænset således, at grundejeren som ud- 

gangspunkt ikke kan gå på jagt på arealer un- 
der 1 ha, ligesom der ikke kan ske udleje af 
jagt på arealer på under 5 ha. 

Lovforslaget lægger op til en styrkelse af be- 
skyttelsen af vore vildtlevende pattedyr og fug- 
le, der er umiddelbart fredet ved loven og kun 
må jages, såfremt der af miljøministeren fast- 
sættes jagttid på den enkelte art. 

Lovforslaget lægger op til en skærpelse af de 
gældende regler om hold i fangenskab og op- 
dræt af danske dyr og fugle, herunder rovfugle. 

Det er hensigten, at lovforslaget skal følges 
op ved oprettelse af permanente vildtreser- 
vater i fuglebeskyttelsesområderne. 

Efter lovforslaget er jagttegnsafgiften en for- 
målsbestemt afgift, hvis anvendelse er bundet 
til hel eller delvis dækning af udgifter ved va- 
retagelse af lovens formål. 

Vildtforvaltningsrådet, der er bredt sam- 
mensat med repræsentanter for såvel de grøn- 
ne organisationer som jægere og jordbrugsor- 
ganisationerne, har gennem et fornemt og af- 
balanceret arbejde skabt grundlaget for rege- 
ringens lovforslag. Rådet har i denne forbin- 
delse været suppleret med en repræsentant fra 
Foreningen til Dyrenes Beskyttelse i Danmark. 
Lovforslaget lægger op til, at dette permanent- 
gøres. 

I lighed med de øvrige love i den nu gen- 
nemførte lovreform for Miljøministeriets om- 
råde er lovforslaget en rammelov, der indebæ- 
rer væsentlige lovgivningsmæssige forenklin- 
ger og muliggør en tidssvarende fleksibel ad- 
ministration i tæt samarbejde med de berørte 
foreninger, organisationer m.v. 

Lovforslagets adgang for miljøministeren til 
at udstede supplerende retsforskrifter og lig- 
nende vil kun blive udnyttet efter forudgående 
drøftelse i Vildtforvaltningsrådet samt for- 
handling med de berørte myndigheder og or- 
ganisationer. 

Idet der i øvrigt henvises til lovforslagets be- 
mærkninger, indstilles lovforslaget til Folke- 
tingets velvillige behandling. 

Socialministeren (Else Winther Andersen): 
Jeg skal tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af lov om tilbage- 

holdelse af  stofmisbrugere i behandling. 
(Lovforslag nr. L 20). 
Loven om tilbageholdelse af stofmisbrugere 

i behandling trådte i kraft den 1. juli 1992. I 
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[Socialministeren] 
lovens § 2, stk. 1, er det fastsat, hvilken myn- 
dighed der træffer beslutningen om at tilbyde 
en stofmisbruger kontrakt efter lovens bestem- 
melser samt træffer den endelige beslutning 
om at iværksætte en tilbageholdelse. 

Ved en fejl er der i denne bestemmelse hen- 
vist til § 2, stk. 2, i den sociale styrelseslov, der 
omhandler det udvalg under kommunalbesty- 
relsen, der behandler sager om ydelser til en- 
keltpersoner. Hensigten har imidlertid været, 
som det også fremgår af bemærkningerne til 
loven samt af svar til Folketingets Socialud- 
valg, at lade personsagsudvalget under amtsrå- 
det være den besluttende myndighed i forbin- 
delse med disse beslutninger. 

Da det således har været en forudsætning 
for Folketingets vedtagelse af loven, at det er 
amtskommunens personsagsudvalg, der har 
beslutningskompetencen på dette område, fo- 
reslås disse mere formelle forhold bragt på 
plads ved nærværende ændringsforslag, såle- 
des at der i stedet henvises til den bestemmelse 
i den sociale styrelseslov, der omhandler per- 
sonsagsudvalget under amtsrådet. 

Idet jeg henviser til bemærkningerne til lov- 
forslaget, skal jeg anbefale lovforslaget til Fol- 
ketingets velvillige behandling. 

Socialministeren (Else Winther Andersen): 
Jeg skal hermed tillade mig at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om ændring 

af  lov om social bistand. (Udskydelse af  revi- 
sionsbestemmelsen til § 48 a). 

(Lovforslag nr. L 21). 
Ifølge den gældende revisionsbestemmelse 

fremsætter socialministeren inden udgangen af 
folketingsåret 1992-93 forslag for Folketinget 
om revision af ordningen om godtgørelse til 
forældre med alvorligt syge børn. 

§ 48 a trådte i kraft den 2. april 1990. Med 
denne bestemmelse kan der ydes en økono- 
misk godtgørelse til forældre med alvorligt sy- 
ge børn under 14 år, hvis forældrene i forbin- 
delse med sygdommen helt eller delvis opgiver 
arbejdet. 

Godtgørelsen svarer til de sygedagpenge, 
som modtageren ville være berettiget til i til- 
fælde af egen sygdom. Det forudsættes, at bar- 
net er alvorligt sygt, hvilket vil sige, at det har 
behov for behandling og pleje på et hospital i 
25 dage eller mere. Behandling eller pleje i 
hjemmet kan dog sidestilles med ophold på 

hospital, når barnets behov i forbindelse med 
sygdommen taler for det. For enlige forældre, 
der er berettiget til ordinært børnetilskud, stil- 
les der ikke krav om 25 dages sygeperiode, når 
barnet er indlagt på hospital. 

I bemærkningerne til lovforslaget om § 48 
a-ordningen (L 169 af 18. januar 1990) blev 
varslet, at der til brug for revision af ordningen 
ville foreligge dels almindelige økonomisk-sta- 
tistiske oplysninger og dels en undersøgelse 
om forældrenes vurdering af ordningen. 

Ordningen er imidlertid stadig væk så ny, at 
der kun foreligger meget begrænsede økono- 
misk-statistiske oplysninger. Af disse fremgår 
det, at ordningen kun blev anvendt i meget be- 
grænset omfang i 1990, mens der fandt en stor 
stigning sted fra 1990 til 1991. Også i de kom- 
mende år forventes der en stigning i anvendel- 
sen. 

Udviklingen tyder på, at anvendelsen af § 48 
a-ordningen endnu langtfra har fundet sit na- 
turlige leje, hvilket kan antages at hænge sam- 
men med, at kommunerne først efterhånden er 
blevet mere opmærksom på ordningens anven- 
delighed. 

Der er derfor ikke på nuværende tidspunkt 
et så tilstrækkeligt erfaringsgrundlag, at en re- 
vision af ordningen med rimelighed kan fore- 
tages nu. Det foreslås derfor at udsætte revisio- 
nen til det efterfølgende folketingsår 
(1993-94), hvor der vil være sikkerhed for et 
bredere erfaringsgrundlag. 

Idet jeg henviser til bemærkningerne til lov- 
forslaget, skal jeg anbefale forslaget til Folke- 
tingets velvillige behandling. 

Finansministeren (Henning Dyremose): 
Jeg tillader mig herved for det høje Ting at 

fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om tilskud til 

afvikling af  studiegæld og om eftergivelse af stu- 
diegæld. (Ændring af lovens indkomstbegreb 
samt ændringer som følge af  ressortomlægning 
fra Undervisnings- og Forskningsministeriet til 
Finansministeriet). 

(Lovforslag nr. L 22). 
Formålet med lovforslaget er: 

1) at ændre opgørelsen af lovens indkomst- 
grundlag, der anvendes ved beregning af 
tilskud til afvikling af studiegæld, i konse- 
kvens af de ændrede regler i skattelovgiv- 
ningen om udbytteindkomster og 


